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českého strakatého skotu, z.s.



Ing. Jiří Rokos
hlavní zootechnik

Agronea a.s. Polička

Počet chovaných kusů ČESTR
2 300 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
13 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Členství v Radě plemenné knihy.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
CESTR  v následujících 5–10 letech?
Mléčné složky, důraz na exteriér (hlavně znaky vemene, končetin (délka, tloušťka struků)), fitness znaky       
a přežitelnost zvířat, zvyšovat podíl geneticky bezrohých zvířat, důraz na A2A2 mléko.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Mléčná užitkovost (složky!), znaky vemene a končetin, A2A2, rodina zvířete. Důraz na znaky zdraví.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Propagace embryotransferu, osvěta chovatelské i nechovatelské veřejnosti. Hlavně co se týče osvěty
nechovatelské veřejnosti ohledně welfare v našich chovech. Že velký podnik neznamená, že se jedná se
zvířaty špatně a jsou to jen "stroje" na mléko. Propagace kombinovaného plemene. V dnešní době
dobrých výkupních cen masa i při velmi dobré mléčné užitkovosti

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Kladně. Klást důraz na zprostředkování moderních a osvědčených metod a myšlenek ze zahraničí pro
chovatele. Nejen co se týká šlechtění, ale i v ostatních odvětvích chovu skotu



Ing. David Hruška
ředitel

Střední škola zemědělská 
a veterinární Lanškroun

Počet chovaných kusů ČESTR
44 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
25 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Stávající člen Revizní komise.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
CESTR  v následujících 5–10 letech? (např. zlepšení mléčné užitkovosti, zmasilosti,
zdraví, reprodukce apod.)
Komplex výše uvedeného při využití genomických dat.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Komplexní parametry viz výše, plus bezrohost a SNP pro složky mléka.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Udržet ČESTR na vrcholu kombinovaných plemen.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Zásadní jako poradenský orgán, průvodce trendy chovu a šlechtění, aparát zastupující chovatele na
domácí a mezinárodní úrovni.



Oldřich Rozsévač
vedoucí ŽV

Zemědělské družstvo 
Chýšť

Počet chovaných kusů ČESTR
1 700 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
46 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Člen revizní komise, stávající předseda revizní komise.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
CESTR  v následujících 5–10 letech?
Zkvalitnění utváření vemene, dlouhověkost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Mléčné složky, kvalita vemene a končetin.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Popularizace kombinovaného plemene.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Je na dobré úrovni.


